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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a célja a kormánynak az Air Hungary Szolgáltató 
Zrt.-vel?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A hvg.hu portálon található „Hallgat a kormányzat arról,  mi a célja az új állami céggel, az Air
Hungary  Zrt-vel,  ahová  Szijjártóék  tehergépét  is  betolhatják„  című  cikk  -  többek  között  -  a
következőkről szól:

„Az új, pár hetes vállalkozásról a kormányzat hallgat, egy háttérdokumentum szerint „állami légi
közlekedési  szolgáltató kompetencia központ létrehozása” a feladata.  De még az is  lehet,  hogy
szerephez jut a Budapest Airport visszavásárlása után a repülőtér üzemeltetésében, vagy a Rolls-
Royce elektromos hajtóműs kutatás-fejlesztési programjában, amit az állam milliárdokkal támogat.

Papíron légi szállítóeszköz kölcsönzés a főtevékenysége a pár hete, október 13-án bejegyzett állami
cégnek,  az  Air  Hungary  Szolgáltató  Zrt.-nek,  de  ennél  komolyabb  tervei  is  lehetnek  vele  a
kormányzatnak,  bár  erről  a  két  illetékes  tárca,  a  Gazdaságfejlesztési  Minisztérium,  illetve  a
Külgazdasági és Külügyminisztérium egyike sem hajlandó érdemi információt elárulni.

(…)

A minisztériumok ugyan nem válaszoltak a hvg.hu ezen kérdésére sem, de felvetődhet, hogy az új
állami cég talán részt vehet a Rolls-Royce céggel kutatás-fejlesztési projektekben is. Szijjártó Péter
júniusban jelentette ugyanis be, hogy a Rolls-Royce 1,7 milliárd forintos állami támogatást kapott a
teljesen elektromos és hibrid-elektromos légi közlekedéssel kapcsolatos kutatásaira.

Még érdekesebb lehet, ha az újonnan létrehozott állami cég valamilyen szerepet kaphat az Orbán-
kormány által az év végére lezárni tervezett repülőtér-visszavásárlásban, vagy a Budapest Airport
visszavásárlása  után  a repülőtér  üzemeltetésében.  Erre  enged következtetni  egy  közben már az



Országgyűlés  elé  került  törvényjavaslat.  A  tervről  még  októberben  a  hvg.hu  is  írt,  eszerint  a
repülőtér működtetését átengedheti a kormány állami érdekeltségbe tartozó gazdasági társaságnak.

Ami  az  új  állami  céget  illeti,  annak  vezérigazgatója  Borbély  Tibor  Péter,  aki  már  2016 óta  a
Külgazdasági  és  Külügyminisztérium  kötelékében  dolgozik.  Eddig  a  kereskedőházak  romjain
létrehozott CED Közép-európai Gazdaságfejlesztési Hálózat Nonprofit Kft. igazgatója volt. Az Air
Hungary Zrt. háromfős felügyelőbizottságában pedig ott ül Kiss Parciu Péter helyettes államtitkár
is.”

 

Az Air Hungary Szolgáltató Zártkörűen Működő Részvénytársaság tulajdonosi joggyakorlójának
kijelölése  érdekében  az  egyes  állami  tulajdonban  álló  gazdasági  társaságok  felett  az  államot
megillető tulajdonosi jogok és kötelezettségek összességét gyakorló személyek kijelöléséről szóló
1/2022. (V. 26.) GFM rendelet módosításáról szóló 28/2023. (XI. 6.) GFM rendelet alapján az Ön
által irányított minisztérium a tulajdonosi joggyakorló.

 

Kérdezem Önt:

Mi a célja a kormánynak az Air Hungary Szolgáltató Zrt.-vel?
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